281 -272 2 (2020) 03 541/ 13 W iyl aalally peudly uLadYl aglall il

gioaall Alaa cilman B dgag ca adla) (Baged) dailguns Ziial) Lovasball Al (50
The extent of the Algerian company’s commitment to Islamic marketing regulations from the
viewpoint of consumer protection societies
Oussama Hezla W5 dolud
oussama.mktg@gmail.com «( e wssf) 2 54l daslr = ) (3 &p2ly LsladV) ded) 2 !

2020/12/ 31 : 24 juyp 2020/12/ 19 : st s 2020/10/ 03 :p3eutt fuyb

£y S Bymn Wyl g ¢ Y gl Sl & hged) bLadl ploxa¥l 35,0 U] asll ] el s Sy
SN i) Lot ey B gl 3 ke e Cilly ¢ SV gl Ly 15 il
A @ Mendd Sgi Slan cdigrnl Bdobl 2us clal el b Gdody B! Slojll) il (b5 )
s of Jf Uhog il LUZ dng . 2 )l 1Id reo Ol S5 0 gie SBL aar & ol ¢ aladl add Cll
)l e Lgeer BT Lo Wb 2l Blle Galisd de sl baleiall @a 38 lewwsl) alozal 3 Cand
gl bl Biladl) Jaslpall (il godan LSl ade s OF Lol gy (LS Lehidd e adly Leasil
gl Bl (Ol g de-lade OlalS
.D180, M310 : JEL Caves

Abstract:

The purpose of this research is to draw attention to the need to be interested in
marketing activity within the Islamic framework, because of its importance of consumer
protection, as well as it allows to know the degree awareness of Algerian companies, and
their commitment to Islamic marketing regulations. And to achieve these goals, we put
together a survey questionnaire designed for this purpose. After analyzing the survey
results, it turns out that Algerian companies are disinterested in Islamic marketing
regulations in all its practices, believing that they hamper their activities and prevent them
from making a profit.

Keywords: Islamic Marketing; Consumer Protection.
Jel Classification Codes: : M310, D180.
Résumé:

Le but de cette recherche est d’attirer 1’attention sur la nécessité de s’intéresser de
I’activité de marketing dans le cadre islamique, en raison de son importance de la protection
du consommateur, ainsi qu’il permet de connaitre le degré de conscience des entreprises
algériennes, et leur engagement envers les reglements de marketing islamique. Et pour
aboutir a ces buts, nous avons dresse un sondage sous forme de questionnaire congu a cette
fin. Apres analyse des résultats du sondage, il en résulte que les entreprises algériennes se
désintéressent des réglements de marketing islamique dans toutes ses pratiques, en pensant
qu’ils entravent leurs activités et les empéchent a réaliser leurs bénéfices.

Mots-clés: Marketing islamique; Protection du consommateur.
Codes de classification de Jel: : M310, D180.
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